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Raadsinformatiebrief 

  
  
Betreft: Schriftelijke vragen over indexatie pensioenen en lonen Zorg en Welzijn 
  
  
Aan de leden van de gemeenteraad 
  
Op 26 september 2023 zijn er door de fractie CDA drie schriftelijke vragen gesteld aan het college over het 
onderwerp “indexatie pensioenen en lonen Zorg en Welzijn”. Het antwoord per gestelde vraag vindt u in deze 
Raadsinformatiebrief. 
 
1. In hoeverre heeft het college bij ingediende subsidieaanvragen van maatschappelijke organisaties 

in 2023 en 2024 rekening gehouden met de indexaties? 
De hoogte van de indexatie wordt jaarlijks door de raad vastgesteld middels de Kadernota. Door het college 
wordt dit indexatietarief gehanteerd. Hiermee compenseert de gemeente terugkerend (jaarlijks) 
gesubsidieerde instellingen voor toegenomen kosten.  

 
Voor het jaar 2023 is de indexatie terug te vinden op pagina 33 en 34 van de kadernota 2023-2026. De 
indexatie is ingesteld op 3,6%. Voor het jaar 2024 is de indexatie terug te vinden op pagina 41 en 42 van de 
kadernota 2024-2027. De indexatie is ingesteld op 4,8%.  

 
2. Is er al geïnventariseerd welke organisaties een tekort op hun begroting 2024 hebben die bij het 

indienen van hun aanvraag onvoldoende rekening hebben gehouden met deze loonstijgingen? Zo 
ja, kunt u ons aangeven bij welke organisaties dat het geval is? 

Er is na het aflopen van de indieningstermijn (juli 2023) een scan uitgevoerd op de beoogde subsidiedoelen 
van de aangevraagde subsidies en de omvang van de gewenste subsidie.  

 
Organisaties die een afwijkend (hoger) indexatiepercentage hebben gehanteerd (bij verder gelijkblijvende 
beoogde werkzaamheden binnen de subsidie) dan 4,8% zijn geïnformeerd over het indexatiepercentage dat 
de gemeente bij inhoudelijke beoordeling zal hanteren. Er is nader gespecificeerd uit welk bedrag het verschil 
tussen het ingediende subsidieverzoek en de maximaal verleenbare subsidie bestaat.  

 
Hiermee is beoogd de gesubsidieerde instellingen tijdig bericht te geven van de begrensde mogelijkheden van 
de gemeente ten aanzien van het aangevraagde bedrag. Daarnaast beoogt het college de gesubsidieerde 
aanbieder tijdig in staat te stellen alternatieven te verkennen voor het sluitend maken van hun begroting.   

 
Wij zijn nog met de verschillende organisaties in gesprek die hun begroting desondanks niet sluitend kunnen 
maken om hiervoor in gezamenlijkheid een passende oplossing te vinden. Gezien deze ontwikkeling kunnen 
wij niet aangeven welke organisaties hun begroting nog niet rond kunnen krijgen.  
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3. Hoe wordt er voorkomen dat er ongewenste maatschappelijke gevolgen ontstaan als gevolg van 

de indexaties? 
Zonder prijsbijstelling vanuit het accres (gemeentefonds) zijn er geen middelen om een hoger 
indexatiepercentage in te stellen. Dit is een landelijk probleem. Het Ketenbureau I-Sociaal Domein 
(uitvoeringsorganisatie van Gemeenten en Aanbieders) adviseert gemeenten dan ook om één lijn te voeren: 
“Pas op de plaats te maken richting aanbieders en vasthouden aan contractuele bepaling indexatie.” 

 
Zoals bij de beantwoording van vraag twee al weergegeven: wij beogen zo transparant mogelijk te zijn naar 
onze gesubsidieerde organisaties over de kaders waarbinnen wij subsidie verlenen. Dit doen wij door zo tijdig 
mogelijk informeren over (on)mogelijkheden en in gesprek blijven met onze gesubsidieerde instellingen en 
desgevraagd denken we mee over oplossingsrichtingen. Wij volgen de landelijke ontwikkelingen ten aanzien 
van het gemeentefonds op de voet.   
  
  
  
  
Den Helder, 17 oktober 2023 
  
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Den Helder, 

  
  
 
 
 
 

 J.A. (Jan) de Boer MSc.  
 burgemeester 

M.J. (Marc) Pothast 
secretaris 

 


